

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱  
Tourism Law and Policy 觀光法規與政策

當期課號	3609	Course Number	3609
授課教師	黃雅鈴	Instructor	HUANG, YA LING
中文課名	觀光法規與政策	Course Name	Tourism Law and Policy
開課單位	老人服務事業管理系(四進)二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	使學生瞭解我國目前的觀光行政組織、觀光產業政策、觀光產業發展現況及未來展望，並就相關法規進行重點介紹與討論，以增加學生對觀光產業及相關法規的認識。	Objectives	The curriculum goal makes the student to understand about Tourism Administration, Tourism industrial policy, Tourism industrial development present situation and the future forecasts, And carries on the key introduction and the discussion on the correlation laws and regulations, increases the student to Tourism industrial and the correlation laws and regulations understanding.
教材	<p>主要教材 紀俊臣、楊正寬、林連聰(2009)。觀光行政與法規。台北：前程文化。</p> <p>參考教材 1. 蔡進祥等人(2010)。領隊與導遊實務2009。台北：前程文化。 2. 楊正寬(2008)。觀光行政與法規(第五版)。台北：揚智。 3. 其他補充教材。</p>	Teaching Materials	<p>主要教材 紀俊臣、楊正寬、林連聰(2009)。觀光行政與法規。台北：前程文化。</p> <p>參考教材 1. 蔡進祥等人(2010)。領隊與導遊實務2009。台北：前程文化。 2. 楊正寬(2008)。觀光行政與法規(第五版)。台北：揚智。 3. 其他補充教材。</p>
成績評量方式	<p>1.個人平時20%：課堂參與出席情形20%。 2.平時考25%：不定期於課堂中進行筆試。 3.期中考25%：依學校考試規定進行筆試。 4.期末考30%：依學校考試規定進行筆試。</p> <p>註：成績評量將依學生上課表現進行調整。</p>	Grading	<p>1. Participation 20% 2. Quiz 25% 3. Midterm examinatio 25% 4. Final examinatio 30%</p> <p>Note: It will to modify with student's participation in class.</p>
教師網頁	<a href="http://lms.cit.cyut.edu.tw/2009209">http://lms.cit.cyut.edu.tw/2009209</a>		
教學內容	觀光法規與政策課程主要教授初步與通盤的理解及概念，進一步增進領隊導遊考試之能力。教授內容主要包含觀光行政組織、觀光政策、觀光法規三部份。介紹行政管理體系、觀光政策白皮書、發展觀光休閒新戰略新思維、各年度施政重點、觀光倍增計畫、與未來願景。強調推行政策要合乎需求外，更要考量是否抵觸相關法律條文。諸如發展觀光條例、旅行業管理規則、導遊領隊管理規則、觀光遊樂業管理規則、觀光遊館業管理規則、民宿管理辦法.....等相關法律條文。	Syllabus	Teaching tourism and leisure policies and regulations, with an initial understanding and with the overall concept and enhance the ability of test leader guides. Mainly includes: tourism administrative organizations, tourism policy, tourism and regulations three parts. Describes the administrative system, Tourism Policy White Paper, the development of new thinking, new strategies for tourism and leisure, the annual policy agenda, plan to double tourism, and the future vision. Stressed the implementation of policies to meet the demand, but also want to consider are in breach of the relevant legal provisions. Such as the development of tourism regulations, travel management rules, and guided management rules, tourist attractions and business management rules, sightseeing tours museum industry, management rules,



B & B management approach ... ..  
and other related legal provisions.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。